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Poziv za Savetovanje „Zdravstvo u Srbiji – stari izazovi, nova rešenja“ 

Zadovoljstvo nam je da najavimo Savetovanje „Zdravstvo u Srbiji – stari izazovi, nova rešenja“  koje će 
Komora zdravstvenih ustanova Srbije organizovati od 26. do 28. juna na Zlatiboru (u Specijalnoj bolnici 
za bolesti metabolizma i bolesti štitaste žlezde „Čigota“). Pozivamo Vas da se pridružite skupu u čijoj će 
se agendi naći najaktuenije teme iz oblasti zdravstva  o kojima će govoriti ugledni eksperti - predavači  iz 
Ministarstva zdravlja, Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje, Državne revizorske institucije, 
Uprave za javne nabavke...  

 

Kao i protekla četiri Savetovanja, i predstojeće organizujemo u partnerstvu sa Drugim 
projektom razvoja zdravstva Srbije, te će reforma sistema finansiranja zdravstvene zaštite biti tema 
kojoj ćemo posvetiti posebnu pažnju, kroz nekoliko prezentacija i radionica. 



 
 

 

Pozivamo Vas da termin savetovanja od 26. do 28. juna uvrstite u svoj planer.  

Ukoliko do sada niste učestvovali na savetovanjima koja Komora zdravstvenih ustanova Srbije 
organizuje – pridružite nam se. Ukoliko ste ranije dolazili – sa zadovoljstvom Vas očekujemo i ovoga 
puta. 

Podsećamo da Komora zdravstvenih ustanova Srbije postoji od 1959. godine a da su 
savetovanja koja KZUS organizuje dva puta godišnje tradicija od samog osnivanja. Savetovanja su 
veoma dobro posećena. Na prethodnom skupu koji smo organizovali u Vrnjačkoj Banji učestvovalo je 
preko 600 predstavnika zdravstvenih ustanova – najviše rukovodilaca ustanova, pravnika i 
ekonomista. 

SMEŠTAJ 

Smeštaj je obezbeđen u jednokrevetnim, dvokrevetnim i trokrevetnim sobama  u Specijalnoj bolnici 
"Zlatibor", kao i u drugim objektima približne kategorije na Zlatiboru (Studentsko odmaralište „Ratko 
Mitrović“, Konačište vila „ZLATNI KONAK“, ...). Učesnici savetovanja smeštaj treba da rezervišu 
isključivo preko recepcije Specijalne bolnice "Zlatibor", na telefone: 031/597-597, 031/597-236 ili na 
e-mail:  office@cigota.rs . 

Cena trodnevnog aranžmana iznosi: 

-  U 1/1 sobama 18.000,00 dinara po osobi  

-  U 1/2  i 1/3 sobama 16.500,00 dinara po osobi.  

Cena dvodnevnog aranžmana iznosi : 

 - U 1/1 sobama 13.000,00 dinara po osobi 
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-  U 1/2 sobama i 1/3 apartmanima 12.000,00 dinara po osobi 

Cena jednodnevnog aranžmana iznosi : 

-  U 1/1 sobama 8.000,00 dinara po osobi 

-  U 1/2 sobama i 1/3 apartmanima  7.500,00 dinara po osobi 

bez boravišne takse i osiguranja, koji nisu uključeni u cenu i iznose 135,00 dinara po osobi dnevno.  

Cena bona za svečanu večeru za goste koji su van aranžmana je 2.500,00 dinara sa bonom za piće i 
kupuje se na recepciji Specijalne bolnice za bolesti štitaste žlezde i bolesti metabolizma "Zlatibor". 

Molimo vas da pitanja dostavite unapred putem  faks-a 011/3622-523; 3622-524 ili e-maila 
kzus@mts.rs  

 

U Beogradu, 21. 05. 2019. godine                                    

     SEKRETAR KOMORE 

                                                                Snežana Rašić Đorđević, dipl. ekon.  

 

 

PRELIMINARNI PROGRAM  SAVETOVANJA POSLAĆEMO VAM USKORO!!! 
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Objedinjavanje domova zdravlja i bolnica 

Resorno ministarstvo je formiralo tim koji će u narednih devet meseci napraviti novi plan zdravstvenih 
ustanova jer se, prema novom zakonu, bolnice i domovi zdravlja ponovo spajaju. Kako na to gledaju u 
zdravstvenim ustanovama u Srbiji, istraživale su kolege iz Pirota i Valjeva 

Pre nekoliko godina, domovi zdravlja i bolnice su razdvojeni i podeljeni na primarnu i sekundarnu 
zdravstvenu zaštitu. Zakonom koji je stupio na snagu 11. aprila, predviđa se formiranje nove mreže 
zdravstvenih ustanova i objedinjavanje domova zdravlja i bolnica. 

U Opštoj bolnici Pirot smatraju da će za pacijenti dobiti bolju zdravstvenu zaštitu. 

"Mi ćemo biti u mogućnosti da sve kadrove koje imamo na teritoriji okruga Pirot stavimo pod jedan 
krov", ističe dr Goran Petrović, direktor Opšte bolnice. "To znači, da bi lekari iz domova zdravlja, mogli da 
dođu nesmetano da dežuraju i rade u Opštoj bolnici Pirot, da lekari iz Opšte bolnice mogu da imaju svoje 
ambulante po domovima zdravlja, što bi na neki način rasteretilo i same domove zdravlja, a takođe bi 
pomoglo funkcionisanju opšte bolnice." 

Zakon sada daje mogućnost i ponovnog formiranja Zdravstvenih centara. U Domu zdravlja Pirot, kažu da 
je značajnija stvar od samog spajanja zdravstvenih ustanova, izmena u osnivačkim pravima. 

"Do sada je, kao što znate, po prethodnom zakonu, primarna zdravstvena zaštita, a to su domovi zdravlja 
i apoteke, bili pod patronatom lokalnih samouprava", kaže dr Radovan Ilić, direktor Doma zdravlja Pirot. 
"Sada domovi zdravlja gube, slobodno smem da kažem, taj benefit i prelaze pod patronat Republike 
Srbije." 

Da li će domovi zdravlja ostati bez prihoda 



 
 

U valjevskom Domu zdravlja izražavaju bojazan da će spajanjem sa opštom bolnicom, ostati bez 
sopstvenih prihoda. 

"U narednih devet meseci biće završen plan mreže zdravstvenih ustanova", objašnjava dr Branka Antić, 
direktorka Doma zdravlja Valjevo. 

Umrežavanjem treba da se postigne efikasniji rad lekara i medicinskog osoblja, ističe Antićeva, ali i da se 
doprinese znatnim uštedama u zdravstvenom sistemu. 

 

 

Šabac: Novi aparat za operaciju katarakte 

Operacija katarakte jedna je od intervencija na koje se u Srbiji dugo čeka. U Šapcu, na listi čekanja je oko 
900 pacijenata. Bolnica u tom gradu, od Ministarstva zdravlja dobila je novi aparat poslednje generacije 
za tu vrstu operacija. 

Operacija katarakte traje oko petnaest minuta, a pacijent bolnicu obično napušta istog dana. Sa novim 
savremenim aparatom, intervencija je prema rečima oftamologa, bezbednija i lakša. 

"Katarakta je zamućenje očnog sočiva, koje najčešće zbog starenja organizma. Tako da su najveći i 
najčešći procenat katarakti su senilne katarakte. Ovaj aparat omogućava da se ta hirurgija koja je tehnika 
koja je tehnički veoma zahtevna, na najlakši i najbezbedniji način po oko i po pacijenta obavi'', 
objašnjava Aleksandar Lukić, v. d. načelnika Očne službe Opšte bolnic Šabac. 

Operacija kratko traje, ali na nju se dugo čeka. Šeststo intervencija - godišnji je plan šabačke bolnice. 

"Na operaciju katarakte u Srbiji, do 1. januara 2019. čekalo je oko 50.000 građana. Boljom organizacijom 
rada, edukacijom lekara, ažuriranjem liste čekanja, u prva tri meseca, ta lista je na nivou Srbije je 



 
 

redivirana za skoro sedam hiljada gradjana. U Opštpj bolnici Šabac, ta lista je revidirana za 350 građana 
sigurno, tako da u ovom momentu na operaciju katarakte u mačvanskom okrugu čeka oko 900 građana", 
navodi Vladimir Petrović, pomoćnik direktora Opšte bolnice Šabac. 

Za rad na aparatu vrednom šest miliona dinara, šabački oftamolozi su obučeni. Posla će biti i za mlade 
lekare koji su na specijalizaciji. 

"Nas dvoje koje radimo smo dovoljno obučeni, imamo dovoljno iskustva, ono što je naš cilj je da mlade 
koleginice koje su na specijalizaciji, kad se vrate, obučimo da nastave taj naš posao uspešno", kaže 
doktor Aleksandar Lukić, v.d. načelnika Očne službe. 

Šapčani koji nemaju drugih zdravstevnih problema, na operaciju katarakte do sada su prema rečima 
lekara, uglavnom čekali oko godinu dana. Uz novu opremu, lista čekanja će biti smanjena, a u narednom 
periodu, nadaju se svi, i ukinuta. 

 

 

"ODGOVORNA ZA RAZVOJ EPIDEMIJE MALIH BOGINJA" Šta piše u izveštaju o Jovani Stojković i njenim 
SULUDIM TEORIJAMA, dostavljenom lekarskom Sudu časti 

"Dr Jovana Stojković direktno je odgovorna za razvoj epidemije malih boginja tokom 2017. godine", 
smatra istražni sudija, čiji se isečak izveštaja Sudu časti Lekarske komore Srbije, za pokretanje postupka 
protiv pomenute doktorke, našao na društvenim mrežama. 

Naime, psihijatar Jovana Stojković zagovornik je, kako ona kaže, prava na izbor slobodne vakcinacije, a 
protivi se obaveznoj, međutim njene oprezno upakovane reči jasno daju do znanja da ona jeste protiv 
vakcinacije uopšte. Tome u prilog govore njene druge izjave o "farmakomafiji", kao i izjave njenih 
istomišljenika da se u vakcinama nalaze "ćelije abortiranih beba", da je vakcina "legitimacija masonskih 
simbola" i "izgradnja antihristovog društva"?! 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/pakleni-plan-antivakcinasa-policija-im-zabranila-skup-a-sada-hoce-da-se-maskiraju-u/34yq93d


 
 

Podstimo, grupa ljudi, a čiji je nezvanični vođa upravo dr Stojković, lobirala je protiv vakcinisanja MMR 
vakcinom, ili kako bi oni rekli - zalagali su se "za slobodan izbor vakcinacije". Bilo kako bilo, činjenica je 
da je obuhvat vakcinacijom opao, kolektivni imunitet bio je narušen, te je 2017. godine buknula 
epidemija morbila, od kojih se zarazilo preko 6.000 osoba, a petnaestoro je umrlo. Dakle, ova epidemija, 
odnela je više života nego variola vera pre gotovo 40 godina. 

Sama objavljuje dokumentaciju  

Nadležni sada pokušavaju da utvrde da li je Jovana Stojković, uz pomoć poklonika, svojim skupovima, 
nastupima i objavama na društvenim mrežama i različitim portalima, uspela da zaplaši roditelje i navede 
ih da veruju u štetnost vakcine i njenu povezanost sa autizmom, što je dovelo do toga da mnogi iz 
bojazni svoju decu nisu vakcinisali. 

Važno je napomenuti i da Stojković konstantno ističe svoju titulu doktora medicine, zbog čega se njen 
autoritiet uvećava kod publike, a sa druge strane, kada je pozvana na odgovornost da jedan lekar ne sme 
propagirati nedokazane medicinske stavove, Stojković se brani da njen "građanski aktivizam nema veze 
sa Lekarskom komorom Srbije (LKS)", i da je u pitanju "postupanje građanke van radnog vremena". 

Struka se sa njom ne slaže. 

Protiv Jovane Stojković je pokrenut postupak za oduzimanje licence pred Sudom časti. 

Stojković na svom Fejsbuk profilu, još 3. aprila, objavila deo dokumentacije koji joj je očigledno 
dostavljen tokom ovog procesa. 

- Sudija istražitelj konstatuje da dr Jovana Stojković u svom delovanju kao lekar, svojoj agresivnosti, 
okupljanju i organizovanju ljudi da se bore protiv medicinske nauke, pre svega protiv vakcinacije (...) 
predstavljajući svoje stavove kao deo svog političkog opredeljenja, direktno odgovorna za razvoj 
epidemije malih boginja tokom 2017. godine - navodi se u pasusu koji je Stojković fotografisala i objavila. 

Dalje piše sledeće: 

- Istražni sudija napominje da politička uverenja predstavljaju lični stav, ali kao lekar psihijatar, prema 
Kodeksu medicinske etike LKS dužna je da ni u jedno obliku ne zloupotrebljava svoja privatna uverenja, 
bila ona politička, verska ili druga, za propagaciju apsolutno nedokazanih stavova medicinske nauke, kao 
što je njena borba protiv vakcinacije, pritom upotrebljava termin "prisilne", "oduzimanje dece" i sličnih 
neistina, iako se radi o obaveznoj vakcinaciji. 

Na fotografiji se može videti i sledeći navodi sudije istražitelja: 

- Nedopustivo je zastrašivanje roditelja tvrdnjom da je MMR vakcina opasna, pri čemu upotrebljava 
izraze "farmakomafijaški ološ" i otužno bizarne šale: "Ajoooj, Džener i Paster, šarlatančine stare, kad se 
uFate ŠRL-ovci da sikću i da vam oduzimaju licence, c, c, c..." sa krajnjom konstatacijom da "majke znaju 
najbolje za njihovu decu". 

Kako je Stojković sama objavila, autorka ovog obrazloženja jeste prof. dr Miroslava Jašović Gašić, sudija 
istražitelj Suda časti Lekarske komore Srbije. 



 
 

- Ova žena odabrana je namerno za napad na mene, jer je moja bivša direktorka, koja mi je u najmanju 
ruku "nenaklonjena" - napisala je Stojković, ne prezajući da oblati uglednog lekara, kao što antivakcinaši 
po pravilu čine stručnjacima koji se suprotstave nebulozama. Navode koji su se našli u saopštenju, 
Stojković je nazvala "tvrdnjama kojima bi Staljin pozavideo". 

"Blic" je kontaktirao prof. dr Miroslavu Jašović Gašić, koja nije želela da daje nikakve izjave, niti 
komentarište išta u vezi slučaja Jovane Stojković, imajući u vidu da je postupak u toku. Sličan odgovor 
dobili smo i od Lekarske komore Srbije. 

- Postupak koji je pokrenut pred sudom časti Regionalne lekarske komore Beograda protiv psihijatra, dr 
Jovane Stojković i dalje je u toku i tek nakon njegovog okončanja, javnost će biti obaveštena o donetoj 
presudi Suda časti LKS - kazali su nam iz Komore. 

Grupa lekara traži da joj se oduzme licenca 

Čak 12 lekara ranije je protiv nje podnelo krivičnu prijavu zbog širenja straha i panike od vakcine. Obratili 
su se i sudu časti Lekarske komore sa zahtevom da joj oduzmu licencu jer sa takvim stavovima ne 
zaslužuje da nosi titulu psihijatra. Njen govor održan pre par meseci na skupu u Crnoj Gori skinut je sa 
Jutjuba zbog širenja mržnje. 

Evo šta je tada rekla: 

"Sodomizacija i obeščašćavanje društva, predstavljaju opasnost za tradicionalnu i pravoslavnu porodicu. 
Tu spadaju i legalizacija istopolnih brakova kao i prisilna vakcinacija koja, pored poništavanja osnovnih 
ustavnih prava, otvara i mogućnost novog "danka u krvi", tj. oduzimanja dece od bioloških roditelja i 
njihovog usvajanja od strane homoseksualnih partnera. Posebnu pažnju zaslužuje i novi Zakon o 
podrazumevanom doniranju organa i proizvoljna definicija "moždane smrti" kao kraju ljudskog života, 
kao i nacrt zakona o eutanaziji koji otvaraju novu "industriju smrti, ubistava i samoubistava koji će biti 
podržani od strane struke i sprovedeni u zakone". 

Osuđena zbog izrečenih laži na račun drugog lekara 

Podsetimo, krivica Jovane Stojković već je u jednom slučaju sudski dokazana. Naime, ona je osuđena u 
decembru u Osnovnom sudu u Zrenjaninu na kaznu od 75.000 dinara jer je vređala lekara Tomislava 
Stevanovića, čoveka koji je protiv Stojković i njoj sličnih pokrenuo peticiju zbog šarlatanstva u medicini. 

- Bilo je ročiste juče, ona se pojavila tek sada treći put, ranija dva je izbegavala. U maju u emisiji "Balkan 
info" izjavila je da sam glup, nenormalan i da imam psihijatrijsku dijagnozu, preko čega nisam mogao da 
pređem i tužio sam je. Izneli smo dokaze, sudija se vratio posle 10 minuta i osudio ju zbog vređanja. 
Kazna je novčana i iznosi 75.000 dinara. Ona ima pravo žalbe na Višem sudu u Zrenjaninu - rekao je tada 
Stevanović za "Blic". 

 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/stravicne-uvrede-pretnje-i-iscasena-logika-antivakcinasi-na-mrezama-lincuju/8nscvc0
https://www.blic.rs/vesti/drustvo/antivakseri-u-novoj-kampanji-sirenja-panike-struka-ih-je-dotukla-argumentima-oko-mmr/75l6j8d


 
 

 

 

"OSTALI SU SAMO UCVELJENI RODITELJI" Obeleženo 20 godina od NATO bombardovanja bolnice 
"Dragiša Mišović" 

Polaganjem venaca na spomen ploču ispred KBC "Dragiša Mišović", danas je obeleženo 20 godina od 
stradanja gardista Vojske Jugoslavije i pacijenata te zdravstvene ustanove tokom NATO bombardovanja. 

U raketnom napadu snaga NATO, 20. maja 1999. godine u 00.50 sati, pogođen je KBC "Dragiša Mišović" i 
tada su poginuli sedam gardista, tri pacijenta i čuvar. Uništena je zgrada neurologije, a oštećene su 
zgrade Dečje i Ginekološko-akušerske klinike i prostorije pravne službe bolnice i računovodstvo. 

Vence na spomen ploču položili su danas članovi porodica nastradalih, ministar odbrane Aleksandar 
Vulin, predsednik Skupštine grada Nikola Nikodijević, direktor KBC "Dragiša Mišović", prof. Vladimir 
Đukić. 

Otac poginulog gardiste Branislav Pejčinović kaže da je roditeljima najteže što gardisti nisu ostavili 
potomstvo iza sebe. 

- Poginuli su mladi ljudi, koji iza sebe nisu ostavili nikoga, osim ucveljenih roditelja. Niko iza sebe nije 
ostavio potomstvo, što nama roditeljima teško pada. Nastavićemo da ih se sećamo i da se okupljamo na 
ovaj datum - rekao je Pejčinović. 

Ministar odbrane Aleksandar Vulin poručio je da Srbija nije uradila ništa da bi izazvala NATO agresiju i da 
bole izjave koje dolaze iz međunarodne zajednice da žale za civilnim žrtvama tokom NATO agresije. 



 
 

- To nije dovoljno. Nije dovoljno da žalite za civilima, morate da žalite i za našim vojnicima i policajcima. 
Niko nema pravo da ubije vojnika ili policajca u jednoj suverenoj i slobodnoj zemlji. Niko nema pravo da 
uništi živote, obogalji porodice nekome zato što je vojnik ili policajac - rekao je ministar. 

On je dodao da se od međunarodne zajednice očekuje izvinjenje, ne samo za civilne žrtve, već izvinjenje 
za sve ljudske žrtve, svakog vojnika i policajca, jer nijedan vojnik i policajac nije smeo da bude ubijen u 
NATO agresiji. 

- Duboko žalimo, patimo, sećamo se, nećemo nikada zaboraviti, ne možemo ni da oprostimo. Tražite 
oproštaj, ne od političara i države, već od porodice, roditelja i njihove dece. Kažite da žalite, ne samo za 
civilima, nego i za vojnicima i policajcima - naglasio je Vulin. 

Direktor KBC "Dragiša Mišović" prof. Vladimir Đukić kaže da je u licemernoj akciji "Milosrdni anđeo" 
NATO snaga, pogađane bolnice, mostovi, obdaništa. 

- Imali smo nesreću da KBC "Dragiša Mišović" bude legitimna meta zlikovcima. Poginuli su naši 
neurološki pacijenti koji nisu mogli da pobegnu, nepokretni pacijenti. Pored njih su sve vreme bili 
medicinske sestre i lekari. Ponosimo se na istoriju, a ne smemo da zaboravimo i oprostimo ono što se 
desilo - rekao je Đukić. 

Predsednik Skupštine grada Nikola Nikodijević rekao je da je žal za poginulima isti kao i prvog dana i da 
je to jedan od najstrašnijih zločina koji se desio 1999. godine. 

Podsetio je da su stradali vojnici koji su bili na odsluženju vojnog roka, koji su imali 18, 19, 20 godina, kao 
i nepokretni pacijenti. 

- Obaveza nas je da se kao ozbiljno država i ozbiljno društvo sećamo svih nevino stradalih ljudi u NATO 
agresiji i da čuvamo mir i da ne dođemo u situaciju više nikada da slobodu branimo ljudskim životima - 
naglasio je Nikodijević. 

U NATO bombardovanju bolnice KBC "Dragiša Mišović", poginuli su gardisti Aleksandar Bajin, Goran 
Verežan, Predrag Ignjatović, Branimir Krnjajić, Slaviša Miljković, Vojin Pejčinović i Dragan Tankosić, kao i 
pacijenti Branka Boškovic, Zora Brkić i Radosav Novaković. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

MOGUĆE JE USPORITI ARTERIOSKLEROZU Moderna statinska terapija vraća godine unazad 

Istraživanja pokazuju da primena moderne statinske terapije u cilju snižavanja LDL holesterola može 
usporiti aterosklerozu i razvoj kardiovaskularnih bolesti. Ono što je nekada bilo nemoguće, danas je 
primenom moderne statinske terapije postalo stvarnost 

Ateroskleroza danas predstavlja najznačajniji faktor u nastanku kardiovaskularnih bolesti, uzrokujući 
najveću smrtnost i oboljevanje kod nas i u svetu. Čak 31 odsto svih uzroka smrti u svetu posledica je 
kardiovaskularnih bolesti, a procene su da će do 2030. broj obolelih porasti na 23 miliona. 

- Poznato je da su nastanak i razvoj ateroskleroze u vezi sa velikim brojem faktora rizika. Jedan od njih, 
nivo "lošeg" LDL-holesterola, u direktnoj vezi sa povećanim rizikom nastanka ishemijske bolesti srca i 
njenih komplikacija. Povezanosti povišenog nivoa LDL holesterola i ubrzanog procesa ateroskleroze 
dobro je poznata. S druge strane, tokom poslednjih decenija, rezultati velikih kliničkih studija pokazali su 
da primena statinske terapije u cilju snižavanja LDL-holesterola, sa motom "što niže, to bolje", može u 
značajnoj meri smanjiti pojavu manifestacija ubrzane ateroskleroze, kardiovaskularnih bolesti, potrebu 
za revaskularizacionim procedurama, usporiti progresiju, pa čak i dovesti do regresije samog procesa 
ateroskleroze – objašnjava prof. dr Edita Stokić, specijalista interne medicine – endokrinolog i v.d. 
direktora Kliničkog centra Vojvodine. 

Prema njenim rečima statini najveći efekat ostvaruju snižavanjem nivoa ukupnog i LDL-holesterola. 

- Međutim, subanalize velikih kliničkih studija pokazuju da statini imaju i druge, nelipidne efekte s 
povoljnim dejstvima na sam proces ateroskleroze. Oni deluju na sam endotel krvnog suda, proces 
trombogeneze i inflamaciju. Jedna od meta analiza studija sa statinima pokazala je da sa svakim 
sniženjem LDL-holesterola za samo jedan mmol/l dolazi do redukcije kardiovaskularnih događaja za čak 
22 odsto – navodi doktorka. 



 
 

Imajući u vidu ove rezultate, aktuelni vodiči za lečenje poremećaja matabolizma masti i faktora rizika 
zacrtali su znatno strožije kriterijume ciljnih vrednosti LDL holesterola koje treba dostići tokom lečenja. 

- A to istovremeno zahteva adekvatan odabir statina prema njegovoj terapijskoj efikasnosti. Ovi vodiči 
ističu intenzivnu potentnost rosuvastatina, što ga čini statinom izbora kod pacijenata koji imaju najveći 
rizik nastanka kardiovaskularnih bolesti ili pak, kod onih gde je neophodna što veća redukcija LDL 
holesterola. Primenom rosuvastatina, konstatovano je ne samo sniženje nivoa "lošeg" LDL holesterola, 
redukcija kardiovaskularnih događaja i smrtnosti, već i regresija samog procesa ateroskleroze – ističe 
doktorka Stokić. 

Naime, primenom intravaskularnog ultrazvuka kod bolesnika sa koronarnom bolešću srca lečenih 
primenom rosuvastatina ustanovljeno je značajno smanjenje volumena aterosklerotskog plaka u krvnom 
sudu. 

- Ono što je nekada bilo nemoguće, danas je primenom moderne statinske terapije postalo stvarnost – 
kaže naša sagovornica. 

Postoji dobar lek za rešenje ovog problema 

Rosuvastatin je lek izbora kod pacijenata koji imaju najveći rizik za nastanak kardiovaskularnih bolesti, ali 
i kod onih kojima je neophodna što veća redukcija "lošeg" LDL holesterola. 

 

 

ULOŽILI 744 MILIONA Pogledajte kako izgleda obnovljena Opšta bolnica Pančevo 

Pokrajinska vlada uložila je 744 miliona dinara za opremanje i rekonstrukciju 8.000 kvadrata Opšte 
bolnice Pančevo, najvažnije zdravstvene ustanove u Južnom Banatu, izjavio je predsednik Pokrajinske 
vlade Igor Mirović nakon obilaska obnovljenog Internističkog bloka u kome su već smešteni pacijenti. 

Od juna 2016. godine za nabavku opreme izdvojili smo više od 200 miliona dinara a za rekonstrukciju 
Internističkog bloka Opšte bolnice Pančevo uložili smo 544 miliona dinara, rekao je predsednik Mirović. 



 
 

- Stare slike ove bolnice bile su ponižavajuće, bili su to uslovi nedostojni čoveka, kazao je predsednik 
Mirović. Pokrajinska vlada obnoviće i rekonstruisati sve regionalne bolnice, klinike i institute u AP 
Vojvodini, kako bismo građanima pružili kvalitetnu i pravovremenu zdravstvenu zaštitu a zaposlenima 
bolje uslove za rad - istakao je predsednik Mirović. 

- Bio je ovo objekat sa zemljanim podovima i poplavom u zgradi, i neizmerno sam srećan što je ovaj veliki 
posao završen, radili smo planski i sistematski, kako bi pacijenti imali najsavremenije uslove za lečenje - 
kazao je pokrajinski sekretar za zdravstvo doc. dr Zoran Gojković i najavio završetak radova na 
rekonstrukciji Zavoda za javno zdravlje Pančevo. 

- Ispisujemo novu stranicu Opše bolnice Pančevo, da se više nikad i nigde ne ponove slike koje smo 
zatekli 2016. godine. Decenijama ovde nije ulagano. Ova zgrada je faktički ponovo građena, jer su ostali 
samo spoljni zidovi. Ovo je veliki dan za zdravstveni sistem jer ka ovoj ustanovi gravitira 200.000 
pacijenta - rekao je direktor Opšte bolnice Pančevo Slobodan Ovuka. 

 

Proteze kolena ugrađuju u bolnici u Vrbasu 

VRBAS: U Opštoj bolnici Vrbas obavljena je prva operacija ugradnje totalne proteze kolena, a direktor 
ustanove dr Milan Popov kaže kako planiraju da jednom nedeljno do kraja godine operišu pacijente 
kojima je potrebna ova procedura. 

Pripreme za početak ovakve vrste operacije trajale su skoro dve godine. Formiran je tim eminentnih 
stručnjaka sa višegodišnjim iskustvom koji su uz nesebičnu pomoć prim. dr Veselina Bojata, dr Srđana 
Radića, dr Zlatka Lajinovića i dr Milana Milovića uradili ovu kompleksnu proceduru. Planirano je da se 
svakog utorka, do kraja godine, operišu pacijenti kojima je potrebna proteza kolena, rekao je dr Popov. 

http://www.vojvodina.gov.rs/sr/%D0%B2%D0%B5%D1%81%D1%82%D0%B8/%D0%BE%D0%B1%D0%BD%D0%BE%D0%B2%D1%99%D0%B5%D0%BD%D0%B0-%D0%BE%D0%BF%D1%88%D1%82%D0%B0-%D0%B1%D0%BE%D0%BB%D0%BD%D0%B8%D1%86%D0%B0-%D0%BF%D0%B0%D0%BD%D1%87%D0%B5%D0%B2%D0%BE-%D1%83-%D0%BA%D0%BE%D1%98%D1%83-%D1%98%D0%B5-%D0%BF%D0%BE%D0%BA%D1%80%D0%B0%D1%98%D0%B8%D0%BD%D1%81%D0%BA%D0%B0-%D0%B2%D0%BB%D0%B0%D0%B4%D0%B0-%D1%83%D0%BB%D0%BE%D0%B6%D0%B8%D0%BB%D0%B0-744-%D0%BC%D0%B8%D0%BB%D0%B8%D0%BE%D0%BD-%D0%B4%D0%B8%D0%BD%D0%B0%D1%80%D0%B0


 
 

Prema njegovim rečima, Opšta bolnica Vrbas svrstala se u red zdravstvenih centara u kojoj se sprovodi 
ova vrsta operativnih zahvata čime se podiže kvalitet zdravstvenih usluga koje su na raspolaganju 
građanima. 

 

 

Medicinski kadrovi fale i u centru i u predgrađu 

Beogradu nedostaju 34 pedijatra, a službama opšte medicine 60 lekara. – Ukupan broj ostalih 
specijalista koji su potrebni domovima zdravlja u glavnom gradu je 77 

Nedostatak kadrova u zdravstvu o kome se već duže vreme govori vidi se i u prigradskim naseljima. 
Upravo je nedovoljan broj medicinskog osoblja glavni krivac na koji prstom upiru iz Sekretarijata za 
zdravstvo, kada se pokrene tema nedostupnosti zdravstvene zaštite u mestima udaljenim od centra 
grada. Znatno manji problem je, kažu, to gde se ambulante nalaze i koliko su one daleko pacijentima. 

– Kompletan sistem zdravstvene zaštite suočava se sa nedostatkom kadrova, što se vidi i u gradu i u 
prigradskim naseljima. U Beogradu, prema trenutnim podacima domova zdravlja, nedostaju 34 
pedijatra, a službama opšte medicine 60 lekara. Ukupan broj ostalih specijalista koji su potrebni 
domovima zdravlja u Beogradu je 77, s tim što je veliki broj lekara trenutno na specijalističkim studijama 
– kažu iz ovog sekretarijata. 

U glavnom gradu postoji 88 prigradskih ambulanti i zdravstvenih stanica, a njihov broj i raspored utvrđen 
je Planom mreže zdravstvenih ustanova koji pravi Ministarstvo zdravlja. Razlikuje se površina teritorije 
sa koje pacijenti dolaze u neku ambulantu, ali i njihov broj, pa tako jedan ovakav objekat može pružati 
usluge za od nekoliko stotina do više hiljada ljudi. U prigradskim ambulantama, dodaju iz sekretarijata, 
lekare rade u jednoj smeni, a ambulante su adekvatno opremljene. Za rekonstrukciju i održavanje 
objekata zdravstvenih ustanova sekretarijat je opredelio nešto više od 147 miliona dinara, dok je za 
nabavku medicinske i druge opreme planirano oko 441 milion, a za finansiranje raznih javno-
zdravstvenih projekata 248 miliona. 

Tokom ove godine neimari će ući u zdravstvene stanice u Beljini, Umčarima, Vrčinu, Zaklopači, ambulanti 
Surčin, kao i objekti u Stublinama i Draževcu u Obrenovcu, Padinskoj skeli, Krnjači i Ovči na Paliluli, Ralji i 



 
 

Ivanči u Sopotu, Umki i Sremčici na Čukarici… Na redu za obnovu su i četiri objekta u Mladenovcu o 
kojima je „Politika” već pisala, a to su zdravstvene stanice u Koraćici, Rabrovcu, Jagnjilu i Kovačevcu. 

– U 2019. godini planirano je znatno uvećanje kapaciteta u domovima zdravlja: gradiće se novo krilo 
Doma zdravlja Obrenovac, objekti zdravstvenih stanica u Borči i Ugrinovcima. Radi se i projekat za 
izgradnju zdravstvenih stanica Vinča, Batajnica i Banjica, ali i projekata za rekonstrukciju ambulanti 
Kamendol i Pudarci – dodaju iz Sekretarijata za zdravstvo.  
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